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PROTOKÓŁ Nr 1/2014 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 21 maja 2014 r. 

 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Tomasz Bartniczuk Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i 

Spraw Społecznych. Komisja posiedzenie rozpoczęła o godz. 12:00, zakończyła o godz. 13:40 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Nieobecni: Jaromir Marks 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Józef Malec zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk, sekretarz 

gminy, Aldona Kaczmarek Dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie, Emilia Dobrowolska 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Roman Dorniak radny Powiatu 

Kamieńskiego oraz zaproszeni goście. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

 

Porządek obrad komisji: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 

b) stwierdzenie kworum. 

2. Tematy posiedzenia: 

1) Promocja Gminy Golczewo, 

2) Analiza projektu arkusza organizacyjnego szkoły na rok 2014-2015, 

3) Potrzeby inwestycyjne szkół. Utrzymanie boiska przy Szkole Podstawowej w Wysokiej 

Kamieńskiej. 

3. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

Radny Tomasz Bartniczuk, przewodniczący obrad stwierdził kworum w komisji i powiedział, że 

komisja jest władna do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości, następnie przedstawił porządek obrad, według którego 

będzie prowadzone dzisiejsze posiedzenie. Zaproponował, aby najpierw zająć się tematem 2 i 3, a 

na końcu 1. 

 

 

Ad. 2. 2) Analiza projektu arkusza organizacyjnego szkoły na rok 2014-2015. 

 

Przewodniczący komisji zaproponował, aby najpierw wypowiedziała się Pani Dyrektor Zespołu 

Szkół Publicznych w Golczewie Aldona Kaczmarek, a później Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Wysokiej Kamieńskiej Emilia Dobrowolska wypowie się o boisku. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że na pewno zmniejsza się ilość godzin, ponieważ 

zmniejsza się liczba klas. Przedstawiła, że w gimnazjum będą 2 klasy (dotychczas było 3 klasy), 
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klasy nie są liczne, w 1 klasie będzie 48 uczniów, ogólna liczba uczniów gimnazjum – 169, liczba 

godzin przypadająca na gimnazjum – 298. Dodała, że z powodu tego, że spada liczba godzin i 

liczba oddziałów spadnie też liczba etatów. Wyjaśniła, że nie ma etatów nauczycieli, którzy zostaną 

zwolnieni, ale zmniejszają się etaty do niepełnowymiarowych. Przedstawiła stan szkoły 

podstawowej, gdzie w klasach 4-6 oddziałów jest 6, a w klasach 1-3 oddziałów będzie 8, przy czym 

są 4 klasy pierwsze, 3 oddziały 7-latków i 1 oddział 6-latków. Dodała, że liczba etatów spadła, 

będzie wynosić 44,5 etatu, w roku poprzednim etatów było 48,6, natomiast liczba godzin w zeszłym 

roku wynosiła 972, a w planowanym będzie 787. Dodała, że dzieci jest mniej, subwencja jest 

mniejsza, środki na utrzymanie szkoły są mniejsze, a budynek się nie skurczył. Wyjaśniła, że 

potrzeby inwestycyjne i remontowe są takie same. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jak sytuacja będzie wyglądać z subwencją 

na 6-latki, bo do 31 sierpnia rodzice mogą podjąć decyzję, a subwencję określa się wcześniej. 

Powiedział, że przy 1-2 osobach to nie jest znaczące. Zapytał co będzie jak dojdzie 10-20 dzieci. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że scenariusz może być różny. Subwencja była 

obliczana na podstawie liczby urodzonych dzieci od 01.01.-30.06. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy rodzice mają czas aż do 31 sierpnia. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP potwierdziła. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że rodzice mogą nawet wycofać swoją decyzję w 

grudniu. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że na dzień 30 kwietnia szkoła musi przeliczać 

według rocznika urodzenia dziecka, a czy rodzice dzieci urodzonych od 01.07 do 31.12 wyrażą 

wolę czy nie to jest wola rodziców. Dodała, że na sytuację, kiedy dzieci będą wycofane lub na 

podstawie orzeczeń nie pójdą do klasy pierwszej szkoła nie ma wpływu, bo to będzie się działo po 

31.08. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy istnieje zagrożenie miejsca pracy 

logopedy czy rozważana jest likwidacja tego stanowiska, ile w szkole jest logopedów. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że w szkole jest jeden logopeda, który jest bardzo 

potrzebny, niezbędny. Dodała, że logopeda obejmuje pracą wszystkie placówki znajdujące się w 

ZSP w Golczewie. Wyjaśniła, że są 4 orzeczenia, na podstawie których dzieci mogą indywidualnie 

korzystać, 34 dzieci korzysta na podstawie wskazań z opinii, a reszta jest na podstawie badań 

przesiewowych, które robi tylko szkoła, poradnia zaleca ustnie, ale to czy dziecko będzie brało 

udział w tych zajęciach zależy od logopedy, bo to on jest specjalistą, wychowawca kieruje, 

logopeda przydziela. Dodała, że niezbędność logopedy w szkole jest bardzo ważna i potrzebna. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy będzie logopeda. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że będzie, bo jest zaplanowana w arkuszu 
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organizacyjnym. 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jaka jest najniższa liczebność w klasie, 

najwyższa i przeciętna. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że klasy są mniej więcej na tym samym 

poziomie, w SP najmniej uczniów jest w przyszłorocznej klasie 3B – 17, najwięcej w klasie 5A – 

28. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jaka będzie liczebność klas 6-latków. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że 6-latków idzie do szkoły 26, a zgodnie z tym 

co przewidział ustawodawca najwięcej w takiej klasie może być 25 dzieci. Dodała, że jak będzie 

więcej jak 25 to dzieci się przejdą do klas pierwszych gdzie będą uczyć się 7-latki. Poinformowała, 

że ogólnie dzieci w klasach pierwszych będzie przyjętych 88, co daje przeciętną 22 dzieci w klasie. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała jaka jest prognoza na przyszłe lata. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że ten stan będzie bardzo podobny w przyszłym 

roku, ale będzie 1 klasa pierwsza 7-latków i 2 klasy pierwsze 6-latków, czyli 3 klasy, a za 2 lata 

będą tylko 2 klasy pierwsze 6-latków. Dodała, że liczba dzieci dalej się zmniejsza. Wyjaśniła, że to 

jest jeden rok, czyli od 01.09.2014 r. gdzie są 4 klasy pierwsze, natomiast liczba oddziałów się nie 

zwiększy. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że teraz są 3 klasy czwarte. Zapytał czy za rok będą 2 klasy 

czwarte. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP potwierdziła, w czwartych klasach łączna liczba dzieci wnosi 51. 

Dodała, że liczba dzieci spada, szkoła planuje liczbę dzieci według stanu obecnego na dzień 30 

kwietnia, ale dzieci mogą przybyć i wybyć na skutek migracji ludności. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że w pierwszych klasach gimnazjum będzie 48 uczniów, 

zapytał czy z Wysokiej wszyscy uczniowie idą do Golczewa. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że 3-4 dzieci idzie do Wolina. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że w zeszłym roku odeszło 1 dziecko, ale przyszło 

kilka innych, do 5-6 dzieci nie ma problemu, bo to są migracje rodziców. 

 

Janina Kołodzińska, radna zapytała na czym polega zmniejszenie etatów. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że są to niepełne etaty, np. 17/18, 15/18, 16/18. 

 

Janina Kołodzińska, radna zapytała jaki jest najniższy etat. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że nie może tego powiedzieć, bo to może być 
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ustalone na podstawie dzisiejszych informacji. Dodała, że nie ma zatwierdzonego arkusza. 

Wyjaśniła, że może powiedzieć ile jest niepełnych etatów. 

 

Janina Kołodzińska, radna zapytała czy może się zdarzyć taka sytuacja, że ktoś będzie miał 9/18 

etatu. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP poprosiła, aby nie wymuszać na niej informacji, których nie 

może podać. 

 

Lech Ferdynus, radny zapytał jakby się zdarzyła taka sytuacja to co to oznacza. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że 9/18 nie jest etatem, który gwarantuje 

wszystkie przywileje nauczycielowi. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że jeszcze nie było takiej sytuacji. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że u niej w szkole są zatrudnieni nauczyciele z 

kwalifikacjami, np. ma 2-3 godziny techniki, to wychodzi 3/18, ale to jest inna sytuacja. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że niepełnych etatów jest około 16. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że nie miała wyboru, musiała arkusz opracować 

według siatki godzin, w każdej klasie są po 1 oddziale i tu nie ma wyboru, jest to samo co było w 

zeszłym roku. Dodała, że zmienia się o tyle, że pod koniec kwietnia szkoła dostała orzeczenie o 

autyzmie o zespole Aspergera ucznia 5 klasy, wcześniej rodzice nie mogli się zmobilizować, zrobili 

to dopiero przed sprawdzianem dla dobra dziecka. Wyjaśniła, że ze względu na to, że jest mało 

liczna klasa to nie będzie nauczania indywidualnego tylko normalnie w klasie. Dodała, że jest taki 

drugi przypadek w klasie pierwszej, jeszcze nie ma orzeczenia, ale już jest skierowanie od lekarza 

psychiatrę, a poradnia orzeka o nauczaniu. Dodała, że każde dziecko z tym zespołem jest inne, 

inaczej trzeba z każdym uczniem pracować. Wyjaśniła, że specyfika tej choroby jest taka, że 

dziecko jest mało uspołecznione i jeżeli się orzeka indywidualne nauczanie to ta choroba się 

bardziej pogłębia, a dziecko musi być społecznie rozwijane, ale jest to trudne dla nauczyciela, bo 

nie potrafi współpracować z człowiekiem, z dziećmi. Poinformowała, że indywidualne nauczanie 

jest do 12 godzin tygodniowo. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że chciałaby jednak usłyszeć coś o etatach, godzinach. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że indywidualne nauczanie spada nagle, dlatego też 

nie poda konkretnych etatów, bo nie wiadomo czy to nie ulegnie zmianie, bo nie ma orzeczenia 

poradni kierującego na indywidualne nauczanie. Dodała, ze sama nie mówiła o nauczaniu 

indywidualnym, miała ujęte te nauczanie, ale nie ma tego orzeczenia i musiała to zmienić.  

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jak wygląda zgłaszanie takich uczniów, 

którzy mają określone niepełnosprawności w kwestii subwencji. 
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Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że nauczanie indywidualne jest przyznawane w 

różny sposób, np. w wyniku wypadku dziecko złamało nogi, to nie jest niepełnosprawność ,ale to 

też jest nauczanie indywidualne. Wyjaśniła, że na dziecko z niepełnosprawnością intelektualną jest 

wyższa subwencja, ale to wykazywane jest we wrześniu. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał kiedy takie dziecko jest wykazywane, kiedy 

orzeczenie przychodzi w sierpniu. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że we wrześniu. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że najmniejsza liczba uczniów jest w 6 klasie – 5 

dzieci, następnie: w klasie 1 – 14, w klasie 2 – 12, w klasie 3 – 15, w klasie 4 – 12, w klasie 5 - 11 i 

w „zerówce” – 17. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał ile jest etatów, ile jest niepełnych. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że jest 6 etatów pełnych, 5 etatów niepełnych, w 

tym dyrektor i 1 wakat – dyrektor. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że mają wyjątkowy komfort nauczania. Zapytała jak 

porównywać dwie szkoły. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP zapytała dlaczego porównywać. Dodała, że szkoła w Wysokiej 

jest szkołą wiejską, inna jest specyfika, a tu jest szkoła miejska. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że to są takie same dzieci i ten sam program. Dodała, że w 

Wysokiej jest wyjątkowy komfort nauczania. Uważa, że świetnie byłoby, aby w Golczewie też były 

tak liczebne klasy, ale jest to niemożliwe. Zapytała jak mówić o sukcesach w szkole. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP zapytała dlaczego mają nie mówić o sukcesach. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała, że dlaczego nie można powiedzieć co jest przyczyną w szkole 

w Golczewie i co zrobić, aby poprawić.  

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP zapytała dlaczego od kilku lat wkłada się między nią a Panią 

dyrektor, między obiema szkołami. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że przedmiotem posiedzenia jest arkusz organizacyjny, 

organizacja szkół na kolejny rok szkolny, a nie ich finansowanie. Dodał, że obie Panie dyrektorki 

korzystają z tych zasobów co mają, w zależności od tego jakie mają zasoby kadrowe, liczbę 

uczniów, jaki jest typ jednostki, jakie są ramowe plany nauczania wytyczone przepisami, do tego 

dostosowują szkolne plany nauczania i wychodzi cały arkusz organizacji szkoły. 
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Ad. 2. 3) Potrzeby inwestycyjne szkół. Utrzymanie boiska przy Szkole Podstawowej w Wysokiej 

Kamieńskiej. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że z tego co wie, a o pewnych rzeczach w ogóle nie 

jest informowana, to był zorganizowany przetarg, który na rok wygrał ZNICZ. Dodała, że teraz 

jakby właścicielem jest ZNICZ i jako szkoła nie ponosi żadnych kosztów. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że tak jak w przypadku wyborów tak teraz stwierdza, 

że dyrektorzy nie śledzą co się dzieje w gminie, jakie są podejmowane uchwały, jakie są zgłaszane 

przypadki. Dodał, że były rozmowy w zeszłym roku, gdzie zgładzała Pani dyrektor, że nie ma 

środków na utrzymanie boiska. Wyjaśnił, że w związku z tym ustalono, że boisko zostanie 

wyłączone z budżetu szkoły, zostanie zorganizowany przetarg, do którego mógł każdy przystąpić. 

Poinformował, że przystąpił ZNICZ, więcej nikogo nie było i taka sytuacja jest od stycznia, a teraz 

problem szkoły jest rozwiązany. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że mówi tylko jaka jest sytuacja, bo nie wie 

konkretnie na jak długo będzie taka sytuacja, nie wie co będzie za rok. Dodała, że na rok ma 

podpisaną umowę ZNICZ na dostawę wody na boisko, a ona ma na rok tą umowę zerwaną. Nie wie 

czy za rok znowu nie zostanie to boisko jej przekazane. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że czy to będzie dalej kontynuowane to wszystko się 

okaże. Dodał, że pilotażowo zrobiła to ISKRA, gdzie bardzo to się sprawdziło. Nie widzi potrzeb, 

aby wracać do poprzedniej sytuacji. Dodał, że jak ZNICZ będzie istniał to ma nadzieję, że też 

zajmie się tym klub, a jak nie klub to ktoś inny, a wcale nie jest powiedziane, że wróci to do szkoły. 

Dodał, że ten temat wróci w momencie kiedy będzie konstruowany budżet gminy. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że gmina ma zadania własne do wykonania i jedną z 

form wykonania zadań jest poprzez własne jednostki organizacyjne lub w formie przetargu, a tak 

jak w tym przypadku poprzez konkurs. Przypomniał, że konkursy są ogłaszane przez gminę w 

ramach programu, który uchwala corocznie Rada, jest obowiązujący tylko na dany rok 

kalendarzowi i korzystają z niego organizacje pożytku publicznego. Dodał, że przed ujęciem go w 

budżecie jest on opiniowany przez Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego. 

 

Przewodniczący komisji zapytał czy w programie jest napisane szczegółowo, że jest ujęte boisko w 

Wysokiej Kamieńskiej. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że jeżeli jest wpisane prowadzenie zajęć sportowych i 

jest ogłoszony konkurs to określone jest np. sprawowanie zarządu czy administrowanie boiskiem, 

bo jest to jednym z elementów tego konkursu.  

 

Przewodniczący komisji powiedział, że program jest przyjęty ogólnie, a szczegółowo ustala to 

później burmistrz. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że później jest ogłoszenie.  
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Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że nie ma w programie, że będzie konkurs na boisko w 

Wysokiej, ale konkurs jest ogłaszany na BIP, co wynika z ustawy. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że Rada przyjmuje program ogólny. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że Rada wyraża zgody na przekazanie pewnych kwot w 

ramach budżetu, a gospodarowaniem budżetu zajmuje się burmistrz i dopiero wtedy się radni 

dowiadują w formie BIP czy sprawozdania burmistrza z działalności. 

 

Przewodniczący komisji zapytał czy dyrektor ma jakiś dokument przejęcia boiska, miała je w 

ramach inwentaryzacji przekazanie boiska na stan szkoły. 

 

Przewodniczący komisji zapytał czy teraz boiska jest zdjęte z inwentaryzacji. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że chyba tak. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że trzeba spytać skarbnika gminy jak ma to ujęte w 

ewidencji środków trwałych. 

 

Przewodniczący komisji zapytał jak coś się stanie na boisku to kto będzie odpowiadał. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że zgodnie z umową, a umowę ma ZNICZ i oni 

odpowiadają za wszystko. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że chciałaby być doinformowana i nie byłoby teraz 

tej rozmowy. Dodała, że nie miała złych intencji. 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że są telefony, burmistrz jest dostępny i zawsze można 

porozmawiać z burmistrzem, który twierdzi, że rozmawiał na ten temat. 

 

Przewodniczący komisji zapytał czy jak było przekazane boisko szkole to czy za tym szły 

pieniądze. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że teoretycznie szły, ale jak planowała pieniądze na 

boisko, a się odcinało 200.000 zł, gdzie 15.000 zł planowała na boisko. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała czy jak ma jakiś problem to nie zainteresowana, nie dowiaduje 

się, nie ma kontaktu. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że tu jest sytuacja odwrotna, bo wynikło to z gminy, a nie ze 

szkoły, bo jak wyniknie ze szkoły to Pani dyrektor dzwoni do burmistrza. Uważa, że jak gmina 

ustala, że szkoła nie będzie się zajmować boiskiem to powinna ją poinformować o tym. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że teraz sytuacja jest jasna. 
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Danuta Bednarz, radna powiedziała, że na etapie ustalania planu komisji boisko było we władaniu 

Pani dyrektor. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał Panią Dyrektor Kaczmarek czy nie 

należałoby dopilnować, aby na Orliku grać w obuwiu innym niż korki, bo przychodzą bodajże z 

ISKRY i osoby dorosłe grać i grają w korkach, które podobno niszczą tą nawierzchnię i trzeba 

będzie ponieść z tego tytułu wydatki. Zapytał czy taki problem występuje, ktoś zna. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że nikt jej takiego problemu nie zgłasza, ale są na 

ten temat zapisy w regulaminie Orlika. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy ten problem jest znany 

Przewodniczącemu komisji.  

 

Przewodniczący komisji powiedział, że w regulaminie jest napisane, że nie wolno w takim obuwiu. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy jest to respektowane. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że w regulaminie jest też napisane, że nie można używać 

wulgaryzmów, spożywać alkoholu, wnosić jedzenia, a czy jest respektowane to nie wie. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że jest tam zatrudniony człowiek za to 

odpowiedzialny. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że jest zatrudniony animator, który jest za to 

odpowiedzialny. Dodała, że porozmawia z Panem Kucharskim i wtedy odpowie. 

 

Przewodniczący komisji uważa, że jest też problem, że nie ma tej maszyny, która podnosi tą trawą, 

a wszystkie Orliki mają taką maszynę. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że to jest robione w ramach konserwacji i w tym 

roku też szkoła się do tego przygotowuje. 

 

Przewodniczący komisji uważa, że powinno się to robić częściej. Wie, że w Kamieniu robią to raz 

na tydzień. 

 

Lech Ferdynus, radny uważa, że to jest cenna uwaga radnego Romana Dorniaka i dodał, że 

wielokrotnie widział jak z ISKRY czy Oldboje grają w korkach. 

 

Przewodniczący komisji dodał, że jak grają w długich wkrętach to jest to absolutnie zabronione, a 

jak w krótkich lanych to jest to dozwolone.  

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała dyrektor Kaczmarek czy wystarczają środki na najważniejsze 

inwestycje w szkole. 
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Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że środki nie wystarczają, bo są to rzeczy 

nieprzewidywalne. Dodała, że co roku pisze o środki na inwestycje i remonty. Pisze o środki na 

modernizację kuchni i zaplecza, na wykonanie ekspertyzy posadzki przy małej Sali i holu na 

parterze starej szkoły, remont posadzki w klasach 3, 4 i 5 przy starej szkole, rozbudowanie 

monitoringu, wykonanie termomodernizacji szkoły z wymianą instalacją c.o., wymiana nawierzchni 

parkingowej przy szkole i wykonanie przyłącza instalacji gazowej do kuchni. Poinformowała, że 

wyszła teraz nowa sprawa tj. wymiana luksferów, które wypadają i grozi to niebezpieczeństwem, 

taka wymiana kosztuje ok 25.000 zł – 30.000 zł, grozi to całkowitym zamknięciem wejścia. Dodała, 

że pisała o tym do gminy i będzie jeszcze pisać o dodatkowe środki, aby można to było wymienić. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała jakimi środkami dysponuje obecnie na inwestycje. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że nie ma żadnych środków, ma niewielkie środki 

na remonty, czyli na niezbędne konserwacje i remonty typu monitoring, gaśnice, konserwacje 

instalacji alarmowej, ksera i drobne naprawy, a na wszystkie inne remonty jest problem. 

 

Teresa Waszczenko, radna zwróciła się z tym samym pytaniem do dyrektor Dobrowolskiej. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że ma tak samo, nie ma żadnych środków na 

inwestycje, a na remonty ma może 1.000 zł, a ma problem z 3 dachami. Przypomniała, że w 

zeszłym roku przygotowywała szkołę bez złotówki, bo nie miała na remonty i wydaje jej się, że w 

tym roku będzie tak samo, bo nie ma pieniędzy. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała się jakie są możliwości pozyskania tych środków. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że jeżeli chodzi o inwestycje to nie ma takiej 

możliwości. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że na remonty bieżące miała środki pozyskane od 

Rady Rodziców, od przyjaciół szkoły i szkoła była tak przygotowana, że nie było zastrzeżeń ze 

strony Sanepidu. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że zadaniem Rady Rodziców nie jest pozyskiwanie 

środków na remonty szkoły. Wyjaśniła, że radzi sobie własnymi możliwości i prac konserwatorów. 

Dodała, że ciężko żeby szukali sponsora na wymianę luksferów, ale jakby taki się znalazł to będzie 

bardzo zadowolona. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że zaangażowała nawet księdza, który miał 

sponsora na swój dach to pomyślała, że i dla niej znajdzie. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego powiedział, że Rada jako władza uchwałodawcza o 

finansach jakie przeznacza na szkoły. Wyjaśnił, że dyrektorki przedstawiają plany, a Rada może 

określić kwotę, wskazać źródło finansowania, ewentualnie wprowadzić zmiany reorganizacyjne, 

usprawniające, pomniejszające koszty w różnej sferze i jak dyrektorki dostaną to mogą działać.  
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Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że pracują w ramach posiadanych środków. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że długi z poprzednich lat zawsze się przesuwają. 

Wyjaśniła, że w tym roku miała prawie 30.000 zł zobowiązań z zeszłego roku, nie były one 

wymagalne, ale musiała to zapłacić w tym roku. 

 

Przewodniczący komisji zapytał dyrektor Dobrowolską czy też ma listę inwestycji. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP powiedziała, że przede wszystkim naprawa dachów. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przypomniał, że istnieje procedura opracowania budżetu, gdzie do 

30 października od pracowników, kierowników jednostek do skarbnika mają trafić informację, w 

oparciu o które konstruuje się projekt budżetu. Sądzi, że te potrzeby były wskazane w poprzednim 

roku.  

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że jeżeli chodzi o wydatki to wszyscy wiedzą, że nie ma tych 

środków, a inwestycje, które spowodują, że zaoszczędzi się środków to są typu termomodernizacja 

szkoły i to są olbrzymie wydatki. Uważa, że jako radni powinni się zastanowić i ustalić gradację 

potrzeb, zacząć od tego co jest najpotrzebniejsze. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że radni dostają projekt od burmistrza i albo są za albo są 

przeciw. 

 

Beata Pastryk, radna przypomniała, że jeszcze w poprzedniej kadencji komisja oświaty złożyła 

wniosek o budowę chodnika w Baczysławiu i nie było to wzięte pod uwagę. 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że jako radni też muszą myśleć i wychodzić z propozycjami. 

Dodał, że burmistrz wysłucha wszystkich racji, jeżeli będą sformułowane. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że jakby zrobić zestawienie wniosków z wszystkich komisji to 

nawet nie są zrobione takiej bezkosztowe. 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że tego nie neguje, tylko trzeba o tym mówić, a nie można 

wykazywać bezradność. Uważa, że radny Roman Dorniak ma rację, bo to Rada zatwierdza budżet i 

może wskazać skądś znaleźć środki na chociażby częściową modernizację szkoły. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała jak przebiegła kontrola, która miała się odbyć na wniosek 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że było kilka kontroli w tym roku, dwa razy był 

inspektor pracy. Poinformowała, że obie kontrole wypadły pozytywnie dla szkoły, nie ma 

większych zastrzeżeń, że szkoła robi jakieś nieprawidłowości, nadużycia, malwersacja, a wszystko 

robione jest w oparciu o obowiązujące przepisy prawa i regulaminów. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jak wypada szkoła z poziomem nauczania, 
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może na podstawie uczniów, którzy dostają się gdzieś dalej. Według niego to zależy od liczebności 

klasy, bo im więcej uczniów w klasie to przekaz wiedzy jest mniej komfortowy. Zapytał jak  można 

zweryfikować, podnieść kwalifikacje nauczyciela, jak można go zmotywować. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że nauczyciele podlegają ocenie pracy przez 

dyrektora, nauczyciele awansują, motywacja może mieć różny przebieg, może być słowny lub z 

zastosowaniem czynnikiem finansowym. Dodała, że nauczyciele w placówce są wykształceni 

zgodnie z kwalifikacjami. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy jest jakiś mechanizm, który może to 

sprawdzić. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że to jest bardzo trudne pytanie, bo szkoła nie 

pracuje z dziećmi które przychodzą z określoną wiedzą tylko ona jest dopiero kształtowana. 

Dodała, że co innego z jakich środowisk przychodzą dzieci, gdzie inaczej jest jak rodzice dzieci są 

wykształceni i mają świadomość kształcenia dzieci, współpraca z nauczycielami idzie w tym 

kierunku, aby kształcić dzieci i ponosić ich poziom umiejętności i kształcenia, a inaczej się pracuje 

z dziećmi, których rodzice nie mają świadomości kształcenia. Powiedziała, że na pewno liczebność 

ma wpływ na poziom kształcenia. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że każdy rocznik dzieci jest inny. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że sukcesem jest to, że dzieci chcą chodzić na 

zajęcia. Przypomniała, że sukcesem szkoły w Golczewie jest wyjazd nauczyciela i uczennicy 

pierwszego miejsca w województwie w konkursie o samorządzie terytorialnym, gdzie nauczyciel i 

uczeń dostał poważną gratyfikację finansową. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza zapytał czy był taki przypadek, że Pani dyrektorki uzgadniały ze 

sobą uzupełnianie etatów przez nauczycieli. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że próbowały to robić w tym roku, ale od tego czy 

dostaną uzupełnienie etatów zależy od organu prowadzącego, bo w tej fazie zatwierdzania arkusza 

organ powinien powiedzieć, aby uzupełnić etaty w tej szkole, teraz tego nie może zrobić lub do 1 

września. Dodała, że same nie mogą tego zrobić. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza poprosił sekretarza, aby na to zwrócił uwagę. 

 

Przewodniczący komisji zapytał dlaczego wybory będą w przedszkole, a nie w GOKiS. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przypomniał, że jest uchwała Rady i wskazane jest to, że nie ma w 

Domu Strażaka. Dodał, że jeden z lokali musi być przystosowany dla niepełnosprawnych, gdzie jest 

tam wyznaczona wysokość progu 0,5 cm i nie ma przeszkód, aby przedszkole było tym lokalem. 

Wskazał, że tak zostało to zmienione i zostało zmienione w Wysokiej, gdzie wybory nie będą w 

lokalu gdzie biblioteka na ulicy Spółdzielczej tylko w szkole. 
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Janina Kołodzińska, radna zwróciła uwagę, że w GOKiS nie ma podjazdu dla niepełnosprawnych. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy powiedział, że dlatego tam nie może być. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że to nie jest najlepszy pomysł i będzie 

wnioskować, aby zmienić lokal, bo przedszkole jest specyficzną placówką, pracę zaczyna czasami 

od godziny 6:00, a dzieci przychodzą o 6:30, natomiast praca w lokalu wyborczym trwa czasami do 

godzin późniejszych niż do 6:30. Dodała, że trudno też wieszać godło wśród zawieszonych 

zabawek na ścianie. Powtórzyła, że złoży taki wniosek i następne wybory samorządowe odbędą się 

w innym lokalu. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że do tego czasu na pewno nie nastąpi zmiana. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP zapytała gdzie będą wtedy dzieci. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że gmina musi przedsięwziąć takie środki, aby do 

6:00 rano to wszystko uprzątnąć. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza poprosił o złożenie stosownego wniosku i wtedy będą dalej 

rozmawiać na ten temat. 

 

Przewodniczący komisji stwierdził, że to jest kolejny przykład, że najpierw trzeba zacząć od 

rozmowy z Panią dyrektor, a nie przygotowywać projekt uchwały, radni zagłosują, a potem się 

okazuje, że Pani dyrektor nic nie wie. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że uchwała jest podjęta wcześniej, jest aktem prawa 

miejscowego i podlega publikacji. Powiedział, że Pani dyrektor jak każdy inny dyrektor powinien 

brać udział w sesjach, jeżeli nie może to jest zastępca i wtedy by wiedziała. 

 

Przewodniczący komisji stwierdził, że to nie jest Szczecin ani Warszawa, wystarczy zadzwonić i 

powiedzieć. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że o tym decyduje burmistrz. Dodał, że nie sądzi że 

burmistrz nie wie jaka jest sytuacja w przedszkolu, bo brał udział w jego budowaniu. Wyjaśnił, że 

chodzi o decyzję, która obowiązuje, a kwestia czy będzie zmieniona uchwałą Rady czy nie. Dodał, 

że wybory są ogłaszane na 90 dni przed wyborami, wszyscy o nich wiedzą i Pani dyrektor może ten 

dzień po wyborach inaczej zorganizować. 

 

Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP odpowiedziała, że nie jest w stanie inaczej zorganizować dnia w 

murach przedszkola, bo jest 100 dzieci. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że dzisiaj już jest wiadomo co można zrobić, a przez 

noc można wszystko powynosić, jest Zakład Usług Publicznych i można to uporządkować. 
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Aldona Kaczmarek, dyrektor ZSP powiedziała, że nie ma przepisu prawnego, który zobowiązuje ją 

do udziału w sesjach. 

 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odpowiedział, że jest to zapisane w Statucie Gminy. 

 

Emilia Dobrowolska, dyrektor SP podziękowała za wieloletnią współpracę, zawsze jej się dobrze 

współpracowało, zawsze było merytoryczne rozmowy. Przykro jej, że dzisiaj się to popsuło, bo 

została zaatakowana przez radną Teresę Waszczenko. Dodała, że została tu zaproszona, nie jest 

radną i mówi to co wie. Poczuła się zaatakowana i zrobiło jej się przykro. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała powiedziała, że jej celem nie było atakowanie, wypowiedziała 

się tylko o szkole w Wysokiej i o różnicach miedzy szkołami. Chciała uświadomić wszystkim, że 

jednak praca z mniejszą grupą dzieci to jest cudowna praca, cudowne wyniki, bo można powoli, 

dokładnie włożyć wiedzę. Powiedziała, że klasa 30 osobowa czy 25 osobowa to jest absolutna 

różnica. Dodała, że nikogo nie atakuje i nie ma z Panią dyrektor nic wspólnego. 

 

 

Ad. 2.1) Promocja Gminy Golczewo. 

 

Na posiedzenie komisji przybył Sławomir Wawrzyński, pracownik ds. promocji. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że od początku roku do ubiegłego tygodnia był na 

zwolnieniu lekarskim i nie zdążył jeszcze w pełni przejąć całego stanowisko. Dodał, że w tej chwili 

pracuje nad festynem, który będzie zorganizowany 27 – 28 czerwca. 

 

Przewodniczący komisji zapytał czy można przedstawić 2013 r., jakie odbyły się imprezy, jak 

gmina była promowana, na co idą środki. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent odpowiedział, że nie jest przygotowany w tej kwestii, bo z samego 

punktu obrad to nie wynika. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jaki budżet ma promocja na ten rok. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent odpowiedział, że około 40.000 zł. 

 

Przewodniczący komisji zapytał ile było w poprzednim roku. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent odpowiedział, że nie wie. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała o finansowanie Lata z de Croy’em. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent odpowiedział, że trwa podpisywanie umowy na dofinansowanie z 

LEADER’a w kwocie 21.200 zł, będą przeznaczone głównie na kabaret Limo i scenę z 

nagłośnieniem, reszta będzie finansowana z budżetu gminy i od pozyskanych sponsorów. 
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Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że dofinansowanie stanowi 50% kosztów. 

 

Wanda Cieślikiewicz, radna zapytała czy to jest na Golczewo czy na całą gminę. 

 

Janina Kołodzińska, radna powiedziała, że konkretnie na tą imprezę. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent odpowiedział, że dofinansowanie jest do imprezy w Golczewie. 

 

Janina Kołodzińska, radna powiedziała, że nie na całą imprezę tylko na występ tego kabaretu i 

wynajem sceny. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że jest to częściowe dofinansowanie festynu. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent wyjaśnił, że program LEADER’a polegał na tym, że mogą 

dofinansować gwiazdę, nagłośnienie i sprzęt. 

 

Lech Ferdynus, radny zapytał czy upadły rozmowy o wspólnym otwarciu ubojni Pana Idziaszka, że 

oni się chyba z tego wycofali. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że nie ma takiej wiedzy czy oni się wycofali, ale nie 

ma żadnego porozumienia czy informacji, że gmina ma się do tego przyczynić. 

 

Wanda Cieślikiewicz, radna zapytała dlaczego tak się stało. 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że termin otwarcia był wielokrotnie przesuwany. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że pierwszy termin otwarcia był na 15 listopada 

zeszłego roku. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał na kiedy jest teraz ustalony. 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że obecny termin otwarcia to 13 czerwca. 

 

Przewodniczący komisji poinformował, że ma informację od skarbnika gminy, gdzie plan na 

promocję w 2013 r. był 68.080 zł wykonanie było 67.971,28 zł, plan na 2014 r. jest 69.800 zł plus 

ostatnia zmiana w budżecie przyjęta na sesji 21.200, czyli razem 91.000 zł. Zapytał jakie w 2013 r. 

odbyły się imprezy. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że na pewno festyn, Dzień Emeryta, nie jest 

przygotowany w tym zakresie. 

 

Janina Kołodzińska, radna wyraziła zdanie, że szkoda, że pracownik nie przygotował jakiegoś 

wykazu. 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że komisja oświaty nie poprosiła o taką informację.  
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Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że jest napisane dział promocji Golczewo, a to jest 

szerokie pojęcie. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, że jak w promocji była Pani Dorota Opiła to było napisane 

tak samo, pracownik przygotowywał 3 stronicowy materiał, było to referowane lub każdy sam 

sobie czytał.  

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że powinno być konkretnie co chce komisja. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że chciał jak promowana jest gmina, wcześniej Pani Opiła 

robiła to bardzo dobrze, był kalendarz imprez, na co poszły jakie pieniądze. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że była duża rotacja osób na tym stanowisku, dlatego 

wymagało dokładnych ustaleń czego komisja oczekuje. 

 

Janina Kołodzińska, radna zapytała jakie pracownik ma przygotowanie do prowadzenia tego działu. 

 

Sławomir Wawrzyński, referent powiedział, że ma wyksztalcenie średnie. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego uważa, że pracownik może się przygotować na 

następną sesję. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że przyszła komisja będzie w terenie, chyba że najpierw 

spotkają się na 15 minut, aby pracownik to przedstawił. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza zapytał czy przygotować cały 2013 r., co zorganizowano, jakie 

wydatki i plany na 2014 r. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, aby to przygotować.  

Poprosił radnych o wnioski do posiedzenia komisji. 

 

Teresa Waszczenko, radna zaproponowała, że cały czas należy pilotować budżety szkół, bo one 

pochłaniają gro całych środków. Uważa, że trzeba by było ustalić priorytety potrzeb z 

uwzględnieniem takich, które w przyszłości przyniosą oszczędności. 

 

Przewodniczący komisji zaproponował, aby tematy kolejnych posiedzeń połączyć w jedno, czyli: 

analiza infrastruktury nad jeziorem Szczucze i Okonie oraz stan tras rowerowych i punktów 

parkingowych na terenie gminy. Dodatkowo zaproponował, żeby podzielić się na grupy, wziąć 

rowery, pójść pieszo i każda grupa robi pewny wycinek pracy. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że coś podobnego było zrobione w poprzednim roku. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że przygotuje odcinki pracy, potem każdy się podzieli na 

grupy. Zapytał o datę posiedzenia komisji. 
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Ustalono termin na środę, 4 czerwca 2014 r. od godz. 12:00. 

 

 

Ad. 3 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca obrad dokonała zamknięcia posiedzenia 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

     Protokołowała:                 Przewodniczył: 

                         

                  Przewodniczący 

            Komisji Oświaty, Zdrowia 

      i Spraw Społecznych 

     Podinspektor         

 

   Magdalena Zając               Tomasz Bartniczuk 

 


